
RG. 0012.1.2.2020 

Protokół Nr  13/20 
z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

 z dnia 13 maja 2020r.  

W posiedzeniu udział wzięło 6 członków komisji (Lista obecności w załączeniu),  Wójt 
Gminy – J. Gołubowski, Zastępca Wójta – Ł. Zasim, Sekretarz Gminy – p. J. Chomczuk, 
Skarbnik Gminy – B. Masalska. Przewodniczący – J. Ciełuszecki  otworzył posiedzenie Komisji, 
powitał obecnych i przedstawił następujący porządek obrad (6 głosów „za”):  

1. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy.  

2. Informacja o działalności Gminnej Spółki Wodnej „Łozowe” w 2019 r. i zamierzeń na rok 2020. 

3. Sprawozdanie z działalności komisji w 2019 roku.  

4. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Narewce w 2019 roku. 

5. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej Gminy Narewka za  2019 rok. 
6. Sprawozdanie  z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej za 

rok 2019.  

7. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Narewka z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 

roku 2019. 

8. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w 2019r.   

9. Informacja o działalności OSP na terenie Gminy. 

10. Rozpatrzenie i zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2019 rok.  

11. Rozpatrzenie projektów uchwał na XVIII sesję Rady Gminy. 

12. Wolne wnioski. 

Do punktu 1-go. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 
gminy Narewka.  

Przewodniczący Komisji wyjaśnił, że mimo zaproszenia na posiedzenie Komisji udziału 
nie weźmie Komendant Posterunku Policji w Narewce z uwagi na wykonywane obowiązki 
służbowe związane z koronowirusem.  

W posiedzeniu Komisji udział wziął kpt. P. Mordań – przedstawiciel Straży Granicznej 
w Narewce, który przedstawił informację o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na 
terenie gminy Narewka za 2019 rok. Wyjaśnił, że był to spokojny rok, nielegalnych przejść nie 
odnotowano, wystąpiły 4 zdarzenia związane z omyłkowymi przekroczeniami przez turystów. 
Odnotowano 15 zdarzeń związanych z wejściem na pas drogi granicznej (15 metrów w głąb 
kraju) i w związku z tym ukarano 23 osoby mandatami w wysokości 500 zł. Następnie omówił 
ruch towarowy – kolejowy w ramach którego skontrolowano łącznie ok. 6000 osób. 
Przedstawił także działania związane z konkursami dla dzieci i młodzieży np. „Bezpieczne 
ferie, bezpieczne wakacje”. Poinformował także o współpracy prowadzonej z innymi 
instytucjami np. Policją, Służbą Ochrony Kolei w przedmiocie poszukiwania osób 
zatrudnionych, sprawdzania legalności zatrudnienia cudzoziemców, obsługę taboru 
kolejowego, kolejarzy. Komisja dyskusji nie podejmowała. 

Do punktu 2-go. Informacja o działalności Gminnej Spółki Wodnej „Łozowe”  

w 2019 r. i zamierzeń na rok 2020. 



W posiedzeniu Komisji udział wziął P. Stocki – Przewodniczący Gminnej Spółki Wodnej 
„Łozowe”, który wyjaśnił, że w miesiącu lutym złożył rezygnację z pełnionej funkcji, jednak na skutek 
sytuacji panującej w kraju związanej z koronowirusem nie został odwołany. Przedstawił sytuację 
finansową spółki i wyjaśnił, że posiadane środki nie wystarczają na odtworzenie prawidłowego 
funkcjonowania gospodarki wodnej na terenach rolniczych. Poinformował, że stan udziałowców to 
980 członków, a budżet na dzień 27 marca wynosił  12 884 zł. Podkreślił, że ponad 90 % udziałowców 
zalega z płatnościami, a spółka nie jest w stanie pozyskać żadnych środków z zewnątrz. Następnie 
Komisja podejmowała dyskusję w temacie szkód wyrządzanych przez bobry, przypomniał, że należy je 
zgłaszać do RDOŚ w Białymstoku. Komisja dyskusji nie podejmowała. 

Do punktu 3- go. Sprawozdanie z działalności Komisji w 2019 roku.  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił sprawozdanie z pracy Komisji  w 2019 

roku. Komisja zapoznała się z przedstawionym sprawozdaniem i nie wniosła uwag.  
(Sprawozdanie – w załączeniu). 

 
Do punktu 4-go. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Narewce w 2019 roku. 
 
E. Potoniec – Kierownik GOPS przedstawiła szczegółowo sprawozdanie z działalności 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Narewce w 2019 roku. Komisja w toku dyskusji 
podejmowała temat zmniejszenia ilości rodzin korzystających z pomocy i jednocześnie 
zwiększenia potrzeby pomocy osobom starszym, samotnym. Podejmowano także temat 
zasad uczestnictwa w Dziennym Domu Pomocy Społecznej w Lewkowie Nowym od miesiąca 
września 2020 r. Uwag ani zapytań nie zgłaszano. (Sprawozdanie – w załączeniu). 

 

Do punktu 5-go. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej Gminy Narewka za  2019 rok. 
 

E. Potoniec – Kierownik GOPS w gminie Narewka wyjaśniła, że ocena zasobów… 
dokonana została w oparciu o analizę dokonaną na przestrzeni lat, a jej wyniki uwzględniane 
są przy kształtowaniu polityki społecznej w gminie. Podkreśliła, że analizę dokonuje się w 
oparciu o lokalną sytuację społeczną i demograficzną gminy, która obejmuje w szczególności 
infrastrukturę, kadrę, organizacje pozarządowe i nakłady finansowe na zadania pomocy 
społecznej bez względu na podmiot je finansujący i realizujący. Komisja zapoznała się z 
przedstawionym sprawozdaniem i nie wniosła uwag.  (Sprawozdanie – w załączeniu). 

 
Do punktu 6-go. Sprawozdanie  z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i 

systemu pieczy zastępczej za rok 2019.  

E. Potoniec – Kierownik GOPS przedstawiła sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu 
wspierania rodziny…. Komisja zapoznała się z przedstawionym sprawozdaniem i nie wniosła 
uwag.  (Sprawozdanie – w załączeniu). 

 

Do punktu 7-go.  Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Narewka  
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego w roku 2019. 

Sekretarz Gminy – J. Chomczuk przedstawił i omówił sprawozdanie z realizacji 
Programu Współpracy Gminy Narewka z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 



podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w roku 2019.  Komisja zapoznała 
się z przedstawionym sprawozdaniem i nie wniosła uwag.  (Sprawozdanie – w załączeniu). 

 
Do punktu 8-go.  Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki 

 i Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w 2019r.   

Przewodnicząca GKRPA w Narewce – B. Niewiadomska-Golonko przedstawiła 
sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w 2019r. Podkreśliła, że środki pochodzące z 
zezwoleń na sprzedaż alkoholu mogą być wyłącznie przeznaczone na cele związane z 
przeciwdziałaniem alkoholizmowi. Komisja zapoznała się z przedstawionym sprawozdaniem i 
nie wniosła uwag.  (Sprawozdanie – w załączeniu). 

Do punktu 9-go.  Informacja o działalności OSP na terenie Gminy. 

M. Szymaniuk – Inspektor przedstawił informację o działalności OSP na terenie gminy. 

Komisja zapoznała się z przedstawionym sprawozdaniem i nie wniosła uwag.  (Sprawozdanie 
– w załączeniu). 

Do punktu 10-go.  Rozpatrzenie i zaopiniowanie sprawozdania z wykonania 
budżetu gminy za 2019 rok.  

Skarbnik Gminy – B. Masalska przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu za 

2019 rok. Następnie omówiła szczegółowo sprawozdanie z uwzględnieniem informacji o 

stanie mienia gminy w 2019 roku. Kolejno przedstawiła Uchwałę Nr II-00321-119/20 Składu 

Orzekającego RIO w Białymstoku z dnia 21 kwietnia 2020r. w sprawie wyrażenia opinii o 

przedłożonym przez Wójta Gminy Narewka sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2019 rok 

zawierającą pozytywną opinię z wykonania budżetu za 2019 rok. W toku dyskusji członkowie 

komisji podejmowali temat zaległości podatkowych w gminie i zadłużenia gminy. Następnie 

Komisja jednogłośnie zaopiniowała przedstawione sprawozdanie z wykonania budżetu gminy 

za 2019 rok. (Sprawozdanie w załączeniu) 

Do punktu 11-go. Rozpatrzenie projektów uchwał na XVIII sesję Rady Gminy. 
 
Członkowie Komisji zapoznali się, omówili i pozytywnie zaopiniowali (nie wnosząc 

uwag) n/w projekty uchwał wniesione pod obrady sesji w dniu 15 maja 2020r. (5 głosów 
„za”) dotyczące: 

 zmian w  budżecie Gminy Narewka na rok 2020; 

 zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na lata 2020-2030; 
 

Skarbnik Gminy – B. Masalska przedstawiła zmiany wprowadzane do budżetu  gminy 
na 2020 rok zgodnie z załącznikiem nr 7 do projektu uchwały. Wyjaśniła, że dotyczą one 
m.in. zakupu sprzętu ratowniczo – gaśniczego i umundurowania dla jednostek OSP, dotacji 
dla powiatu hajnowskiego na dofinansowanie remontu dróg powiatowych na terenie gminy 
tj. Lewkowo – Eliaszuki, Siemianówka - Leśna, wsparcia działalności Policji na rzecz poprawy 
bezpieczeństwa na organizację ponadnormatywnych służb, dotację celową dla OSP 
Siemianówka na zakup samochodu pożarniczego, wykonanie placu zabaw w Olchówce oraz 
rozbudowę placów zabaw w Siemianówce i Lewkowie. Dodatkowo wyjaśniła, że projekt 
uchwały w sprawie zmiany WPF wynika z wprowadzanych zmian do budżetu. Komisja 



dyskusji nie podejmowała, w związku z tym w głosowaniu jawnym przy 4 głosach „za” 
zaopiniowała pozytywnie przedstawione uchwały. (Projekty w załączeniu). 

 

 ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych; 

 wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia 
na prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, 
prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni zwłok 
zwierzęcych i ich części na terenie Gminy Narewka; 
 
Sekretarz Gminy – J. Chomczuk przedstawił projekty uchwał, będące przedmiotem obrad 

najbliższej sesji, a następnie udzielił wyjaśnień związanych z zasadnością ich podjęcia. Komisja 
jednogłośnie zapoznała się, omówiła i pozytywnie zaopiniowała przedstawione projekty 
uchwał. (Projekty uchwał – w załączeniu) 

 zasad uczestnictwa w Klubie Senior+ na terenie gminy Narewka; 

 ustalenia w zakresie zadań własnych szczegółowych zasad ponoszenia 
odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych; 
 

Sekretarz Gminy – J. Chomczuk przedstawił projekty uchwał, będące przedmiotem obrad 
najbliższej sesji, a następnie udzielił wyjaśnień związanych z zasadnością ich podjęcia. Następnie 
przedstawił zmiany wprowadzane do przedstawionych projektów i wyjaśnił, że proponuje się 
podjęcie na sesji nowego brzmienia uchwał w formie zaproponowanych autopoprawek. Komisja 
jednogłośnie zapoznała się, omówiła i pozytywnie zaopiniowała przedstawione projekty uchwał. 
(Projekty uchwał – w załączeniu). 

 wyrażenia zgody na bezprzetargowe zbycie nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Narewka; 
 

Zastępca Wójta Ł. Zasim przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
bezprzetargowe zbycie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Narewka. Wyjaśnił, że 
dotyczy to działki zabudowanej budynkiem handlowym będącym własnością GS 
„Samopomoc Chłopska”, przy ul. Hajnowskiej na skrzyżowaniu ul. Hajnowskiej z ul. 
Mickiewicza.  Podkreślił, że zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa tj. ustawy o 
gospodarce nieruchomościami istnieje możliwość bezprzetargowej sprzedaży działki na 
powiększenie działki sąsiedniej. Komisja jednogłośnie zapoznała się, omówiła i pozytywnie 
zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. (Projekt uchwały – w załączeniu). 

 przedłużenia terminów płatności rat podatku od nieruchomości wskazanym 
przedsiębiorcom, których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku 
z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19. 

 

Wójt Gminy J. Gołubowski przedstawił projekt uchwały i zaproponował podjęcie uchwały w 
sprawie  przedłużenie terminów płatności rat podatku od nieruchomości i ich przesunięcie do 
miesiąca września br. Komisja jednogłośnie zapoznała się, omówiła i pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały. (Projekt uchwały – w załączeniu). 

 udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Hajnowskiemu 
 



Skarbnik Gminy – B. Masalska przedstawiła projekt uchwały i wyjaśniła, że dotyczy ona 
wprowadzonych zmian związanych z udzieleniem pomocy finansowej Powiatowi hajnowskiemu w 
kwocie 30 000,- złotych na dofinansowanie remontu dróg powiatowych na terenie gminy tj. 
Lewkowo – Eliaszuki, Siemianówka – Leśna. Komisja jednogłośnie zapoznała się, omówiła  
i pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. (Projekt uchwały – w załączeniu). 

Do punktu 12- go. Wolne wnioski. 

W toku podejmowanej dyskusji Komisja omawiała temat funkcjonowania OEE w 
Siemianówce, Stanicy Kajakowej w Narewce w związku z sytuacją epidemii panującej w kraju 
dotyczącej koronowirusa. Wójt Gminy wyjaśnił, że rezerwacje OEE w Siemianówce zostały 
odwołane, a sprzedawane obiady nie pokryją nawet w części kosztów funkcjonowania OEE. 
Poddał pod rozwagę dalsze funkcjonowanie OEE w obecnym stanie, sugerował ograniczenie 
działalności Ośrodka z przesunięciem pracowników do innych jednostek np. Starego Dworu. 
Kolejno Komisja podejmowała temat funkcjonowania OTRiK na Starym Dworze. Wójt 
przedstawił problemy z tym związane, dotyczące sanitariatów, zdewastowania monitoringu, 
braku prawa do dysponowania gruntem – brak informacji ze strony Wód Polskich w tym 
temacie. Następnie Wójt zaproponował wspólne posiedzenie Komisji Rady celem podjęcia 
decyzji co do dalszego funkcjonowania OEE w Siemianówce.  

Następnie Komisja zgłosiła do realizacji następujące wnioski: 
Stepaniuk S. zgłosił równanie dróg przy garażach w Narewce.  
K. Miszczuk zgłosiła: 
- wykoszenie stawu p/poż. w Olchówce; 
- odkrzaczanie rowów i wycięcie suchych gałęzi na odcinku drogi powiatowej 1646 B 

Narewka – Olchówka. 
A. Zdanowski zgłosił wniosek w sprawie równania oraz żwirowania (destruktem) drogi 

w miejscowości Planta przy byłych magazynach GS.  
 Wójt Gminy wyjaśnił, że wnioski zostaną zrealizowane we własnym zakresie i 

jednocześnie przekazane do Zarządu Dróg Powiatowych celem realizacji.  
W toku dyskusji Komisja podejmowała temat przebudowy drogi 687 – Zwodzieckie – 

Juszkowy Gród i w związku z tym propozycję wprowadzenia etapowej modernizacji tej drogi, 
budowy ścieżki rowerowej od Kościoła do miejscowości Świnoroje, odbierania azbestu z 
terenu gminy, terminów zakończenia przebudowy dróg AIDA i Babia Góra. A. Zdanowski 
podejmował temat zmian granic  sołectwa Narewka polegających na włączeniu miejscowości 
Świnoroje, Grodzisk do Narewki. J. Moroz podejmował temat budowy światłowodu w 
gminie.   

Dalszych wniosków i innych spraw różnych nie podejmowano w związku z tym 
posiedzenie komisji zakończono. 
Protokolant: 
Barbara Niewiadomska-Golonko 

Przewodniczący Komisji 
              

   Sławomir Stepaniuk 

 

 


